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Talousarvio 2024 ja taloussuunnitelma vuosille 2025 - 2026 sekä 
investointisuunnitelma 2024 - 2028 
 
Kaupunginhallitus 07.11.2023 § 257  
  

Valmistelija talousjohtaja Pirjo Männistö 

Kaupunginhallitus käsitteli vuoden 2024 talousarvioraamin kokouksessaan 

12.6.2023 § 155. 

Vuoden 2024 talousarvioluonnos perustuu lautakuntien tekemiin talousar-

vioehdotuksiin. Talousarvioehdotuksessa on otettu huomioon 

konsernistrategiasta johdetut strategiset kärjet ja palveluiden strategiset 

painopisteet, toimintaympäristön muutokset sekä viimeisin vuoden 2023 ta-

louden ja toiminnan ennuste. 

Venäjän hyökkäyssodan jatkuminen ja talouskasvun globaali hiipuminen 

vaikuttavat Suomen taloustilanteeseen. Korkea korkotaso syö ostovoimaa 

ja investointihalukkuutta ja kuluttajien luottamus talouteen ja odotukset 

ovat edelleen heikot. Vuoden 2023 aikana asuntorakentamisen 

suhdannetilanne on heikentynyt, asuntojen kysyntä hiipunut ja siksi 

asuntorakentamisen aloitukset ovat vähentyneet selvästi viime vuosista.  

Hyvinvointialueet ovat aloittaneet toimintansa kuluvan vuoden alussa. 

Hyvinvointialueiden suuret alijäämät uhkaavat koko julkisen talouden 

tasapainoa.  

Viime vuosina kuntatalous on vahvistunut mm. koronatukien ja verohäntien 

vaikutuksesta. Kalajoen kaupungin talouden tilanne on myös jatkunut 

vahvana. Syyskuun 2023 lopussa vuosikate on 9 M€ ja tilikauden ylijäämä 

n. 5 M€. Kuitenkin vuoden 2023 kuntasektorin palkkakehitys on 

ennätyksellisen korkea ja mittava palkkakehitys jatkuu yhä vuonna 2024.  

Kalajoen kaupungin talouden näkymä vuodelle 2024 on tasapainoinen 

tulojen kasvaessa hieman, mutta samalla menokehityksen ollessa 

maltillinen. Verotulot ja valtionosuudet laskevat, lukuun ottamatta 
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tuulivoimasta kertyvää kiinteistöverotuloa. Korkomenot kasvavat, mutta 

sijoitusmarkkinankin odotetaan hitaasti elpyvän.  

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 31.10.2023 vahvistanut tulo- ja 

kiinteistöveroprosentit vuodelle 2024.  

Talousarvion käsittely 

Kaupunginhallituksen talousarvion 2024 ja taloussuunnitelman 2025 - 2026 

käsittely aikataulu on seuraava: 

Kh 7.11.2023   hallintopalvelut ja varhaiskasvatus- ja 

perusopetuspalvelut ja Kalajoki kampus, lukio ja 

Kalajoki Akatemia palvelut 

Kh 14.11.2023   tekniset palvelut, kehittämispalvelut sekä investoinnit 

  

Kaupunginhallitus kuulee 7.11.2024 ja 14.11.2024 palveluvastaavia 

vuoden 2024 talousarvio valmistelun tilanteesta. Kaupunginjohtajan esitys 

talousarvioksi 2024 ja taloussuunnitelmaksi ja investointiohjelmaksi 

annetaan kaupunginhallitukselle em. esittelyjen jälkeen 20.11.2022. 

Kaupunginvaltuusto on kokoontunut talousarvioinfoon 19.10.2023 sekä 

31.10.2023. Kaupunginvaltuusto käsittelee talousarvion ja -suunnitelman 

kokouksessaan 28.11.2023 klo 12 alkaen. 

Esityslistan oheismateriaalina on hallintopalveluiden sekä varhaiskasvatus- 

ja perusopetuspalveluiden ja Kalajoki kampus, lukio ja Kalajoki Akatemia 

palveluiden käyttötalousosan talousarviovalmistelun tilanne. 

Talousjohtaja:  

Kaupunginhallitus merkitsee esittelyt tietoonsa saatetuksi. 

Kaupunginjohtaja Puoskari Jukka 

Kaupunginhallitus merkitsee esittelyt tietoonsa saatetuksi. 
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Kaupunginhallitus 

Palveluvastaava, varhaiskasvatus- ja perusopetuspalvelut Anna-Maria 

Palo ja palveluvastaava, Kalajoki kampus, lukio ja Kalajoki Akatemia 

palvelut Juha Isolehto ja talousjohtaja Pirjo Männistö olivat kokouksessa 

kuultavana asiakohdassa. 

 

Merkittiin, että valtuuston II varapuheenjohtaja Mauno Rahkola saapui 

kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 15:03. 

 

Merkittiin, että kaupunginhallituksen jäsen Antti Nikula saapui kokoukseen 

tämä asian käsittelyn aikana klo 15:04. 

 

Merkittiin, että valtuuston puheenjohtaja Miika Heikkilä saapui kokoukseen 

tämän asian käsittelyn aikana klo 15:09. 

 

Talousjohtaja Pirjo Männistö esitteli vuoden 2024 talousarvion 

käyttötalouden kohdan hallintopalvelut. Palveluvastaava Anna-Maria Palo 

esitteli vuoden 2024 talousarvion käyttötalouden kohdan varhaiskasvatus- 

ja perusopetuspalelut ja palveluvastaava Juha Isolehto esitteli vuoden 

2024 talousarvion käyttötalouden kohdan Kalajoki kampus, lukio ja Kalajoki 

Akatemia. 

 

Kaupunginhallitus merkitsi esittelyt tietoonsa saatetuksi. 

 

_ _ _ _ _ 

Kaupunginhallitus piti tauon klo 17:12 – 17:29. 

_ _ _ _ _ 

 

Kaupunginhallitus 14.11.2023 § 268  
  

Valmistelija talousjohtaja Pirjo Männistö 
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Esityslistan oheismateriaalina on kehittämispalveluiden sekä teknisten 

palveluiden käyttötalousosan talousarviovalmistelun tilanne. Lisäksi 

kokouksessa esitellään investoinnit. 

Talousjohtaja: 

Kaupunginhallitus merkitsee esittelyt tietoonsa saatetuksi. 

Kaupunginjohtaja Puoskari Jukka 

Kaupunginhallitus merkitsee esittelyt tietoonsa saatetuksi. 

Kaupunginhallitus 

Merkittiin pöytäkirjaan, että elinkeinojohtaja Miia Himanka esitteli vuoden 

2024 talousarvion käyttötalouden kohdan kehittämispalvelut ja tekninen 

johtaja Marko Raiman esitteli kohdan tekniset palvelut. Kaupunginjohtaja 

Jukka Puoskari esitteli investoinnit. Tekninen johtaja oli kokouksessa 

kuultavana myös investointien ajan.  

 

Kaupunginhallitus merkitsi esittelyt tietoonsa saatetuksi. 

 

Kaupunginhallitus 20.11.2023 § 278  
  

Valmistelija talousjohtaja Pirjo Männistö 

Vuoden 2024 talousarvio on voimakkaasti kehittävä. Talousarvio sisältää 8 

strategista kärkeä, jotka ovat 

1. Marina 

2. Kampus 

3. Sataman Yrityspuisto 

4. Hiekkasärkkien ydinalue 

5. Retkeilyalue ja reitistöt 

6. Henkilöstöohjelma 

7. Asuminen 

8. Sotekeskuksen A-osa 
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Näiden kärkien avulla panostetaan voimakkaasti kaupungin elinvoiman ja 

vetovoiman kehitykseen.  

Talousarviovuonna investointeihin on varattu yli 23 M€. Kaupunki investoi 

yhä voimakkaasti sekä peruspalvelutuotantoon mm. 

varhaiskasvatuskeskuksiin että elinvoimaan mm. kampukseen, Sataman 

yrityspuistoon ja Marinaan. Lisäksi KOY Kalajoen Vuokra-asunnot 

rakennuttaa kerrostalon, jota kaupunki sitoutuu rahoittamaan antolainalla.  

Sote-uudistus on ollut historian suurin vaikuttava tekijä kaupungin 

taloudessa, se heikensi talouden tasapainoa jopa 2 milj. eurolla. 

Uudistuksesta huolimatta Kalajoen kaupungin talouden tilanne jatkuu 

eheänä. Taloudellisten vaikutusten ja rasitusten lisäksi soteuudistus 

näyttää keskittävän voimakkaasti palveluita, jonka vuoksi kaupungin on 

syytä panostaa yhä enemmän elinvoimaan ja työpaikkakehitykseen. 

Kalajoen kaupungin strategisten linjausten mukaisesti toimiminen on tässä 

toimintaympäristömuutoksessa entistäkin tärkeämpää. Talouden vakautta 

tukee se, että Kalajoelle on ennakkoluulottomasti rakennettu uusiutuvaa 

energiaa ja tällä hetkellä on 120 tuulivoimalaa tuotannossa. Hankkeiden 

täysimääräisen kiinteistöveron 3,4 milj. euroa odotetaan toteutuvan vuonna 

2024.   

 
Vuoden 2024 talousarvio osoittaa 5,3 M€ vuosikatetta ja 0,5 M€ ylijäämää. 

Talousarviossa panostetaan erityisesti lasten ja nuorten tuen tarpeeseen, 

mm. lisäämällä varhaiskasvatuksen erityisopettajaresurssia sekä 

perusopetuksen pienryhmiä. Talousarvio sisältää lisäksi lapsiin ja nuoriin 

kohdistuvan osallistavan budjetoinnin, Suomen mallin mukaisen 

kerhotoiminnan jatkumisen, harrastustoiminnan kehitettämisen Luonnosta 

pelejä ja taidetta arkeen -hankkeella sekä mm. Erasmus+ 

kansainvälisyystoiminnan jatkumisen voimakkaana. Kaupunki on 

investoinut jo toteutettuihin koulu- ja liikuntarakennuksiin yli 35 M€ viime 

vuosien aikana. Näiden lisäksi investointisuunnitelmassa ovat 

varhaiskasvatuskeskukset ja Kampus.   

Talousarvio on kokonaisuudessaan mahdollistava, taloudellisesti vakaa 

pohja mahdollistaa laadukkaan ja kattavan peruspalvelutuotannon myös 
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ensi vuonna. Kustannuskehitys jatkuu kuntia keskimääräistä korkeampana: 

painopistevalintojen lisäksi henkilöstökustannukset kasvavat koko kunta-

alalla, lisäksi inflaatio on nostanut hintoja. Menot kasvavat eniten 

varhaiskasvatuspalveluissa.  

Kaupungin talouden tilanne jatkuu hyvänä, mutta mittavat investoinnit ja 

antolainatarpeet lisäävät vieraan pääoman tarvetta. Talousarvio sisältää 

epävarmuutta maailman tilanteen vaikuttaessa voimakkaasti korko- ja 

sijoitusmarkkinaan sekä inflaatiokehitykseen. Taloussuunnitteluvuosina 

epävarmuuden oletetaan vähentyvän. Taloussuunnittelukausi 2024-2026 

on ylijäämäinen.  

Esityslistan oheismateriaalina on Vuoden 2024 talousarvio ja 

taloussuunnitelma 2025 - 2026 sekä investointisuunnitelma 2024 - 2028. 

Kaupunginjohtaja Puoskari Jukka 

Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, 

 

1) että valtuusto hyväksyy oheismateriaalina olevan vuoden 2024 

talousarvion ja taloussuunnitelman 2025 – 2026 sekä 

investointisuunnitelman 2024 – 2028. 

Kaupunginhallitus 

Valmistelija talousjohtaja Pirjo Männistö oli kokouksessa kuultavana 

asiakohdassa. Talousjohtaja Pirjo Männistö oli paikalla kokouksessa 

päätöksenteon ajan.  

 

Puheenjohtaja avasi keskustelun vuoden 2024 talousarviosta ja 

taloussuunnitelma vuosista 2025 - 2026 sekä investointisuunnitelmasta 

2024 - 2028. 

 

Kaupunginhallitus kävi aluksi yleiskeskustelun vuoden 2024 talousarviosta 

ja taloussuunnitelma vuosista 2025 - 2026 sekä investointisuunnitelmasta 

2024 - 2028. 

 

Vuoden 2024 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2025 - 2026 sekä 
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investointiohjelma 2024 - 2028 yksityiskohtaiseksi käsittelyjärjestykseksi 

hyväksyttiin seuraava: Yleisperustelut ja toimintaympäristö, talousarvion ja 

-suunnitelman rakenne ja sitovuus, kaupunkikonsernin strategia ja ohjaus, 

käyttötalousosa palveluittain, tuloslaskelmaosa ja rahoitusosa, 

investointiosa, viemärilaitos, keskeiset tytäryhtiöt sekä liitteet. 

 

Hallitus valtuutti talousjohtajan huomioimaan Valtiovarainministeriön 

antaman tiedotteen valtionosuuden lisävähennyksestä sekä sen 

aiheuttamat toimenpiteet.  

 

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus oli yksimielisesti hyväksynyt 

oheismateriaalina olevan vuoden 2024 talousarvion ja taloussuunnitelman 

2025 - 2026 sekä investointisuunnitelman 2024 -2028.  

 

Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, 

1) että valtuusto hyväksyy oheismateriaalina olevan talousarvion 2024 ja 

taloussuunnitelman 2025-2026 sekä investointisuunnitelman 2024-2028. 

 

 

Kaupunginvaltuusto 28.11.2023 § 95    
356/02.02.00/2023    

Kaupunginhallituksen käsittelyn aikana Valtiovarainministeriö tiedotti, että 

hallituspuolueet olivat sopineet, että verotuksen valmistumisen aiheuttama 

kuntien valtionosuuden lisävähennys jaksotetaan. Hallituspuolueet ovat 

sopineet kohtuullistavansa vuoden 2022 valmistuneen verotuksen 

ennakoimattoman suuria vaikutuksia kuntien valtionosuuksiin. Sosiaali- ja 

terveyspalveluiden sekä pelastuspalveluiden uudistuksen aiheuttamaa 

kuntien peruspalvelujen valtionosuuden lisävähennystä ei tehdä vuonna 

2024, vaan vähennys jaksotetaan vuosille 2025–2027. 

Valtiovarainministeriö valmistelee parhaillaan täydentävää hallituksen 

esitystä kunnan peruspalvelujen valtionosuuslain muuttamisesta. Esitys on 

tarkoitus antaa eduskunnalle 23. marraskuuta. Esitys sisältää myös 



 KALAJOEN KAUPUNKI OTE PÖYTÄKIRJASTA 
 

 
 
Kaupunginvaltuusto § 95 28.11.2023 

ehdotuksen, että vuoden 2024 valtionosuuteen tehdään192 miljoonan 

euron määräaikainen lisäys (34,70 euroa asukasta kohden). Vastaava 

määrä valtionosuutta vähennettäisiin määräaikaisella vähennyksellä 

vuosina 2025‒2027, vuosittain 64 miljoonaa (11,57 euroa asukasta 

kohden). Koska asia on keskeneräinen ja talousarvio laaditaan 

varovaisuuden periaatteella, ei lisäystä ole perusteltua tehdä 

kaupunginhallituksen talousarvioesitykseen. Jaksotus verotuksen 

tarkentumisen vaikutuksesta valtionosuutta vähentävästi on huomioitu 

vuosille 2025-2027. 

 

Pöytäkirjan liitteenä on Talousarviokirja 2024.  

   

Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, 

 

1) että valtuusto hyväksyy oheismateriaalina olevan talousarvion 2024 ja 

taloussuunnitelman 2025-2026 sekä investointisuunnitelman 2024-2028 

Kaupunginvaltuusto 

Talousjohtaja Pirjo Männistö, elinkeinojohtaja Miia Himanka, rehtori Anna-

Maria Palo ja kehittämis- ja valmennuspäällikkö Juha Isolehto sekä 

tekninen johtaja Marko Raiman olivat kokouksessa läsnä asiantuntijoina 

asian käsittelyn ajan.  

Kaupunginjohtaja Jukka Puoskari ja talousjohtaja Pirjo Männistö esittelivät 

valtuutetuille kaupungin talousarvion 2024 ja taloussuunnitelman 2025-

2026 sekä investointisuunnitelman 2024-2028. 

Valtuuston puheenjohtaja esitti talousarvion käsittelyjärjestyksestä 

seuraavaa: ensiksi käydään yleiskeskustelu, joka aloitetaan 

kaupunginhallituksen puheenjohtajan puheenvuorolla ja sen jälkeen 

valtuustoryhmien puheenvuoroilla ryhmien suuruusjärjestyksessä. 

Puheenjohtaja avasi yleiskeskustelun vuoden 2024 talousarviosta. 
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Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Eija Pahkala esitti puheenvuorossaan 

kokonaiskatsauksen vuoden 2024 talousarviosta. 

Valtuustoryhmien puheenjohtajat pitivät ryhmäpuheenvuorot. 

Ryhmäpuheenvuorot pidettiin valtuustoryhmien suuruusjärjestyksessä: 

Suomen Keskusta (Raili Myllylä), Kansallinen Kokoomus (Hanna Saari), 

Perussuomalaiset (Markku Myllymäki), Vasemmistoliitto (Sirkka Alho), 

Vihreä liitto (Hanna Halmeenpää), Suomen Sosialidemokraattinen puolue 

(Sirpa Heiska), Suomen Kristillisdemokraatit (Risto Nikula). 

Valtuustoryhmien puheenvuoroissa kannatettiin vuoden talousarvion 2024 

ja taloussuunnitelman 2025-2026 sekä investointisuunnitelman 2024-2028 

hyväksymistä. Tarkemmat esitykset esitetään yksityiskohtaisen käsittelyn 

yhteydessä. 

Puheenjohtaja totesi ryhmäpuheenvuorot pidetyiksi ja avasi 

yleiskeskustelun talousarviosta. 

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

yleiskeskustelun asiasta päättyneeksi. 

-------- 

Kokouksessa pidettiin tauko klo 14.00 – 14.22. 

---- 

Puheenjohtaja avasi tauon jälkeen yksityiskohtaisen keskustelun vuoden 

2024 talousarviosta, jossa talousarvion käsittely eteni sisällysluettelon 

mukaisesti. Esitykset pyydettiin esittämään asiakohdan käsittelyn 

yhteydessä.  

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti vuoden 2024 talousarvion kohdat: 

yleisperustelut ja toimintaympäristö ja talousarvion ja -suunnitelman 

rakenne ja sitovuus. 
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Valtuuston käsitellessä kaupunkikonsernin strategiaa ja ohjausta esitti 

valtuutettu Hanna Halmeenpää Vihreiden valtuustoryhmän esityksen 

sivulle 27 seuraavista muutoksista:  

Toisesta kappaleesta poistetaan teksti: jonka jälkeen Kalajoki Akatemia 

tekee esityksen talousarvioon sisällytettävistä kulueristä sekä esittää 

teknisille palveluille liikuntapaikkojen rakentamiseen ja kunnossapitoon 

kohdentuvista toimenpiteistä.  

Ja tekstiin lisätään:  

Kalajoki Akatemia selvittää vuonna 2024 laadittavan uuden 

liikuntasuunnitelman valmistelun yhteydessä lasten ja nuorten liikunta- ja 

harrasteseurojen toiminnan ja toimintaedellytysten julkisen tuen 

jakaantumisen eri harrasteryhmien kesken, yhdenvertaisuuden ja tasa-

arvon näkökulmasta, mukaan lukien liikuntapaikka- ja muu harrastetilojen 

rakentaminen, tilojen käyttökustannukset ja yhdistysavustukset. 

Selvityksen tulokset huomioidaan ja eri harrasteryhmien julkisen tuen 

jakaantumista tasa-arvoistetaan liikuntasuunnitelman toimenpiteiden 

toteutuksessa sekä talousarvioon vuosittain sisällytettävissä kuluerissä ja 

esityksissä teknisille palveluille liikuntapaikkojen rakentamiseen ja 

kunnossapitoon kohdentuvissa toimenpiteissä vuosikymmenen loppuun 

saakka.  

Valtuutetut Raili Myllylä ja Eija Pahkala kannattivat kaupunginhallituksen 

esitystä. 

Keskustelun kuluessa valtuutetut Sami Salmu, Antti Nikula, Tomme 

Pöyhtäri ja Riitta A. Tilus kannattivat valtuutettu Halmeenpään tekemää 

muutosesitystä.  

Valtuutettu Aulis Vuotila poistui kokouksesta. 

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

keskustelun päättyneeksi, ja totesi, että asian käsittelyn aikana on tehty 

kannatettu muutosesitys, josta tulee äänestää. 
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Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Halmeenpään esitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto 

hyväksyi äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 10 ja EI-ääniä 24, poissa 

1 valtuutettu. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteen nro 1. 

Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi Hanna Halmeenpään 

muutosesityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti käyttötalousosan hallintopalvelut ja 

kehittämispalvelut. 

_____ 

Kokouksessa pidettiin tauko klo 15.40 – 15.59. 

_____ 

 

Tauon jälkeen puheenjohtaja totesi, että jatketaan yksityiskohtaista 

keskustelua talousarviokirjan sisällysluettelon mukaisesti.  

Valtuutettu Sami Salmu poistui kokouksesta. 

Valtuuston käsitellessä Varhaiskasvatus- ja perusopetuspalveluita 

valtuutettu Antti Nikula esitti, että esiopetus järjestetään omana ryhmänä. 

Lisäksi siihen varataan määrärahaa 15 000 €:a. 

Käydyn keskustelun perusteella valtuutettu Nikula muutti esitystään 

seuraavasti: esiopetus järjestetään omana ryhmänä Tyngällä. Lisäksi 

siihen varataan määrärahaa 15 000 €:a.  

Valtuutetut Sirpa Heiska, Sari Alatalo ja Sami Mölsä kannattivat valtuutettu 

Nikulan muutettua esitystä.  

Valtuutettu Ritva Mäntymäki kannatti kaupunginhallituksen esitystä.  
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Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

keskustelun päättyneeksi, ja totesi, että asian käsittelyn aikana on tehty 

kannatettu muutosesitys, josta tulee äänestää. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Nikulan esitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto hyväksyi 

äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 23 ja EI-ääniä 9, tyhjää 

äänesti 1 ja poissa oli 2 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan 

liitteenä nro 2. 

Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen 

esityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi.  

 

Valtuuston käsitellessä Kalajoen Kampus, lukio ja akatemian palvelun 

kohtaa esitti valtuutettu Hanna Halmeenpää Vihreiden valtuustoryhmän 

hyväksymänä seuraavaa:  

Vihreä valtuustoryhmä esittää, että Kalajoki ei osallistuu Finest Future -

ohjelmaan, emmekä tavoittele kansainvälisten opiskelijoiden rekrytointia 

toisen asteen oppilaitoksiin Kalajoella tämän paljon avoimia kysymyksiä 

liiketoimintamallin hyväksyttävyydestä ja eettisistä ongelmista mm. opetus- 

ja kulttuuriministeriössä, ulkoministeriössä ja lapsiasiavaltuutetun 

toimistossa herättäneen Finest Future -ohjelman kautta, vaan etsimme 

toisen asteen koulutuksen kansainvälistymistavoitteisiin ja lukion 

opiskelijamäärän kasvattamiseen kestävämpiä keinoja ja että Kalajoen 

talousarviokirjan sivulta 65 Kalajoki kampuksen strategisista painopisteistä 

poistetaan seuraava kohta:  

2) kansainvälisten opiskelijoiden rekrytointi Finest Future -ohjelman kautta, 

mikä vahvistaa toisen asteen koulutuksen kansainvälistymistavoitteita ja 

kasvattaa lukion opiskelijamäärää vuosittain > 2.5 %.  
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Valtuutetut Sirkka Alho, Markku Tallila ja Tomi Gronoff kannattivat 

keskustelun kuluessa valtuutettu Halmeenpään esitystä.  

Valtuutettu Raili Myllylä Keskustan valtuustoryhmän hyväksymänä ja 

valtuutettu Ritva Myllymäen kannattamana esitti, että sivulle 65 lisätään 

sana esimerkiksi kohtaan 2) eli kansainvälisten opiskelijoiden rekrytointi 

esimerkiksi Finest Future -ohjelman kautta, mikä vahvistaa toisen asteen 

koulutuksen kansainvälistymistavoitteita ja kasvattaa lukion 

opiskelijamäärää vuosittain > 2.5 %. 

Valtuutettu Sari Alatalo poistui kokouksesta. 

Puheenjohtaja totesi pyydettyjen puheenvuorojen loputtua, että on tehty 

kaksi kaupunginhallituksen pohjaesityksestä poikkeavaa kannatettua 

esitystä, on äänestettävä. Ensin äänestetään kahdesta eniten 

pohjaehdotuksesta poikkeavasta esityksestä. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

valtuutettu Raili Myllylän muutosesitystä kannattavat JAA ja valtuutettu 

Hanna Halmeenpään muutosesitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto 

hyväksyi äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 17 ja EI-ääniä 14, tyhjää 

äänesti 1 ja poissa 3 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä  

nro 3. 

Puheenjohtaja totesi, että äänestystuloksen perusteella valtuutettu Myllylän 

muutosesitys tulee seuraavaan äänestykseen kaupunginhallituksen 

pohjaesitystä vastaan. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Myllylän muutosesitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto 

hyväksyi äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 1 ja EI-ääniä 26, tyhjää 

äänesti 5 ja poissa 3 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä 

nro 4. 
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Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi valtuutettu Myllylän 

muutosesityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Valtuutettu Halmeenpää teki seuraavan ponsiesityksen: ennen kuin 

Kalajoelle rekrytoidaan opiskelijoita Finest Future-ohjelman kautta, 

selvitetään, että liiketoimintamalli on eettisesti ja lainsäädännöllisesti 

kestävällä pohjalla.  

Valtuusto päätti hyväksyä ponsiesityksen yksimielisesti.  

 

Seuraavaksi valtuutettu Sirpa Heiska Suomen Sosialidemokraattisen 

puolueen hyväksymänä teki esityksen, että kirjastopalveluihin varataan 

yhden kirjastonhoitajan toimen perustamiseen määräraha. Esitys ja 

perustelut ovat pöytäkirjan liitteenä. 

Keskustelun kuluessa valtuutettu Piia Härkönen kannatti valtuutettu 

Heiskan esitystä.  

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

keskustelun päättyneeksi, ja totesi, että asian käsittelyn aikana on tehty 

kannatettu muutosesitys, josta tulee äänestää. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Heiskan esitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto hyväksyi 

äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 25 ja EI-ääniä 7, poissa 

3 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä nro 5. 

Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen 

esityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Valtuutettu Heiska teki ponsiesityksen: kirjastopalveluiden tarkastelua tulee 

tehdä vuoden 24 talousarvion aikana ja ryhdyttävä tarvittaviin 

toimenpiteisiin.  
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Valtuusto päätti hyväksyä ponsiesityksen yksimielisesti.  

 

Valtuuston käsitellessä käyttötalousosan Akatemian avustukset valtuutettu 

Hanna Halmeenpää esitti Vihreiden valtuustoryhmän hyväksymänä 

esityksen, että Kalajoen kaupungin vuoden 2024 talousarvion 

käyttötalousosaan varataan 100 000 euroa lisää lasten ja nuorten liikunta- 

ja harrasteseurojen toimintaedellytysten parantamiseen, huomioiden 

julkisen tuen (ml. liikuntapaikkarakentaminen) tasapuolisempi 

jakaantuminen eri harrasteryhmien kesken (ml. liikuntapaikka- ja muu 

harrastetilojen rakentaminen, tilojen käyttökustannukset ja 

yhdistysavustukset). Esityksen perustelut on pöytäkirjan liitteenä.  

Keskustelun kuluessa valtuutettu Raili Myllylä kannatti 

kaupunginhallituksen esitystä.  

Valtuutettu Halmeenpään tekemää muutosesitystä ei kannatettu, joten 

puheenjohtaja totesi esityksen rauenneeksi. 

Valtuutetut Piia Härkönen, Eero Kinare, Juha Rahkola ja Tomme Pöyhtäri 

poistuivat kokouksesta tauon alkaessa. 

_____ 

Kokouksessa pidettiin tauko klo 18.09 – 18.26. 

______ 

 

Tauon jälkeen puheenjohtaja totesi, että jatketaan yksityiskohtaista 

keskustelua talousarviokirjan sisällysluettelon mukaisesti.  

Valtuuston käsitellessä teknisten palveluiden kohtaa, valtuutettu Raili 

Myllylä Keskustan valtuustoryhmän hyväksymänä esitti yksityisteiden 

avustuksiin 15 000 euroa lisää kustannusten kohoamisen vuoksi. 
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Keskustelun kuluessa Valtuutetut Antti Nikula, Tomi Gronoff, Jouko Arvo, 

Hanna Saari kannattivat Myllylän tekemää esitystä. 

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

keskustelun päättyneeksi, ja totesi, että asian käsittelyn aikana on tehty 

kannatettu muutosesitys, josta tulee äänestää. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Myllylän esitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto hyväksyi 

äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 3 ja EI-ääniä 25, poissa 

7 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä nro 6. 

Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi valtuutettu Myllylän 

muutosesityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

 

Valtuutettu Hanna Halmeenpää esitti Vihreiden valtuustoryhmän 

hyväksymänä esityksen, että ympäristöterveydenhuoltoon perustetaan 

uusi toimi ja rekrytoidaan Kalajoelle 1 eläintenhoitaja lisää, jotta 

eläinlääkäreille jää enemmän aikaa varsinaiseen eläinlääkärin työhön 

tilanteessa, jossa työmäärä on kasvanut erittäin suureksi eikä 

eläinlääkäreitä ei ole saatu rekrytoitua avoinna oleviin virkoihin. 

Edellytyksenä eläintenhoitajan palkkaamiselle on, että Kalajoen 

ympäristöterveydenhuollon yhteistoiminta-alueeseen kuuluvat kunnat 

(Kalajoki, Raahe, Siikajoki, Pyhäjoki ja Merijärvi) neuvottelukunnassa ja 

Kalajoen ympäristölautakunnassa tämän ratkaisun vielä yhdessä 

hyväksyvät. 

Valtuutettu Raili Myllylä/Keskustan valtuustoryhmä kannatti valtuutettu 

Halmeenpään esitystä perusteluineen.   

Valtuutetut Antti Nikula, Tomi Gronoff, Jouko Arvo, Sirpa Heiska, Hanna 

Saari kannattivat valtuutettu Halmeenpään esitystä.  
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Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko valtuutettu 

Halmeenpään esitys yksimielisesti hyväksyä. Koska esitystä ei vastustettu, 

puheenjohtaja totesi valtuuston yksimielisesti hyväksyneen sen.  

 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti käyttötalousyhteenvedon edellä mainitut 

korjaukset huomioiden.  

 

Valtuuston käsitellessä investointiosaa valtuutettu Antti Nikula esitti 

valtuutettu Hanna Halmeenpään kannattamana, että sivulle 100 

lähiliikuntapaikkojen kehittäminen kohtaan lisätään investointiin 50 000 €.  

Keskustelun kuluessa valtuutettu Raili Myllylä kannatti 

kaupunginhallituksen esitystä.  

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

keskustelun päättyneeksi, ja totesi, että asian käsittelyn aikana on tehty 

kannatettu muutosesitys, josta tulee äänestää. 

Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan sähköisesti siten, että 

kaupunginhallituksen pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja 

valtuutettu Nikulan muutosesitystä kannattavat äänestävät EI. Valtuusto 

hyväksyi äänestysjärjestyksen ja -tavan. 

Sähköisessä äänestyksessä JAA -ääniä annettiin 17 ja EI-ääniä 10, tyhjää 

äänesti 1 ja poissa 7 valtuutettua. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä 

nro 7. 

Äänestyksen päättyessä puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen 

esityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

 

Keskustelun kuluessa valtuutettu Raili Myllylä Keskustan valtuustoryhmän 

hyväksymänä esitti, että Himangan varhaiskasvatuskeskuksen 
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paikkaesitys poistetaan. Suunnittelu alkaa v. 2025 ja hyvissä ajoin paikka 

ratkaistaan ennen sitä. 

Valtuutetut Riitta A. Tilus, Antti Nikula, Jouko Arvo kannattivat valtuutettu  

Myllylän esitystä. 

Kun pyydetyt puheenvuorot olivat loppuneet, julisti puheenjohtaja 

yksityiskohtaisen keskustelun vuoden 2024 talousarvion investointiosasta 

päättyneeksi. 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko valtuutettu 

Myllylän esitys yksimielisesti hyväksyä. Koska esitystä ei vastustettu, 

puheenjohtaja totesi valtuuston yksimielisesti hyväksyneen sen.  

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti investointiosan edellä mainittu korjaus 

huomioiden. 

Valtuutettu Sami Mölsä poistui kokouksesta investointiosan käsittelyn 

jälkeen.   

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti viemärilaitoksen osion.  

Valtuutettu Hanna Halmeenpää poistui kokouksesta. 

Valtuusto hyväksyi tuloslaskelmaosan ja rahoitusosan sekä keskeiset 

tytäryhtiöt. 

Valtuuston käsitellessä liitteet osiota, esitti valtuutettu Antti Nikula, että 

luottamushenkilöiden ansionmenetyskorvauksen yläraja nostetaan 

nykyisestä 32,00 eurosta/h 40,00 euroon/h.  

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko valtuutettu 

Nikulan esitys yksimielisesti hyväksyä. Koska esitystä ei vastustettu, 

puheenjohtaja totesi valtuuston yksimielisesti hyväksyneen sen.  

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti liitteet osion edellä mainittu korjaus 

huomioiden. 
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Valtuusto päätti antaa talousjohtajalle oikeuden tehdä tarvittavat korjaukset 

talousarviokirjaan. 

Valtuusto hyväksyi esitetyillä muutoksilla kaupunginhallituksen 20.11.2023 

hyväksymän talousarvion 2024 ja taloussuunnitelman 2025-2026 sekä 

investointisuunnitelman 2024-2028. 

Markku Myllymäki poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen.  

 

Asianmukaisesti allekirjoitetusta ja tarkastetusta pöytäkirjasta kirjoitetun 

otteen oikeaksi todistaa: 

Kalajoella 13.12.2023 

Satu Nikupaavo 

hallintopäällikkö 
Tämä asiakirja on järjestelmäallekirjoitettu
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